

姓名	缺考标记 <input type="checkbox"/>	缺考标记 由监考员填涂
班级	学校名称	
填涂要求	正确填涂 	条形码粘贴处
	错误填涂示例 	

- 答题前, 同学们务必将姓名、所在班级和学校名称用黑色签字笔填写在相应的位置, 并在监考老师指导下, 在指定位置粘贴个人信息条形码。缺考标记由教师填涂。
- 本卡包含十一道大题, 53道小题, 共2页。答题时要认真阅读卷面上的文字, 看清每道题的要求, 并按要求在本卡上作答。
- 所有选择题均要使用2B铅笔填涂, 并将填涂点涂满涂黑。其他题目均要使用黑色签字笔作答。
- 请在各题目的答题区域内作答, 超出红色框区域的答案无效。
- 字迹工整, 填涂规范, 保持卷面整洁。答题卡要平整, 不要折叠。

第一部分 听力理解 (共30分)

一、看图听句子, 判断图片是否与所听到的内容相符, 相符的把 [✓] 涂黑, 不相符的把 [×] 涂黑, 每句话读两遍。(每小题1分, 共10分)

1. [✓] [×]	2. [✓] [×]
3. [✓] [×]	4. [✓] [×]
5. [✓] [×]	6. [✓] [×]
7. [✓] [×]	8. [✓] [×]
9. [✓] [×]	10. [✓] [×]

二、听对话, 选择正确信息, 将其字母标号涂黑, 对话读两遍。听录音前你将有30秒钟的时间理解问题。(每小题2分, 共10分)

11. Where did Guoguo go last weekend?

- [A] Tian'anmen Square
- [B] Xiangshan Park
- [C] Beihai Park

12. How did they go there?



13. Who went there with Guoguo?

- [A] her friends
- [B] her classmates
- [C] her family

14. What did Guoguo do in the park?

- [A] went fishing
- [B] enjoyed the maple leaves
- [C] went camping

15. How long does it take them to get there?

- [A] 30 minutes
- [B] one hour
- [C] two hours

三、Mike生病就医, 以下是医生看完化验单后对Mike说的话, 请你听两遍, 并帮助Mike记录要点, 听录音前你将有30秒钟的时间理解问题。(每小题2分, 共10分)

16. What's wrong with Mike?	He has a _____.
17. Can Mike go to school?	_____.
18. When should he take Chinese medicine?	[A] before meals [B] with meals [C] after meals
19. What color is the box of Western medicine?	It is _____.
20. If Mike doesn't feel better in three days, what should he do?	[A] have a rest [B] stay at home [C] see the doctor

第二部分 阅读理解与写作 (共40分)

四、请你阅读下面的信息, 找到匹配的单词, 并将其相应的字母标号涂黑。(每小题1分, 共5分)

- A. hobby B. problem C. mountain D. strong E. match

- a very high hill
 - something that is difficult
 - You can lift and carry heavy things.
 - something that you do for fun in your free time
 - a sports event where two players or teams play against each other
21. [A] [B] [C] [D] [E] 22. [A] [B] [C] [D] [E]
23. [A] [B] [C] [D] [E] 24. [A] [B] [C] [D] [E]
25. [A] [B] [C] [D] [E]

五、Baobao和家人度过了一个充实而有意义的新年假期, 请你阅读文段, 用恰当的词语将文段补全, 并将其相应的字母标号涂黑。(每小题1分, 共5分)

- A. were B. helped C. turned D. showed E. stayed

Baobao 26 at home during the New Year holidays. He 27 his family do many things. He helped Mum bake. He was interested in how the white dough 28 into golden bread. He helped Dad fix the bike and was glad to learn about gears (齿轮). He 29 grandparents how to use WeChat. They 30 so happy to talk with old friends on it. How wonderful holidays Baobao had.



26. [A] [B] [C] [D] [E] 27. [A] [B] [C] [D] [E]
28. [A] [B] [C] [D] [E] 29. [A] [B] [C] [D] [E]
30. [A] [B] [C] [D] [E]

六、来自加拿大的Mike正在和Lingling谈论北京即将举办的冬奥会, 请你根据对话情景, 选择合适句子补全对话, 并将相应的字母标号涂黑。(每小题1分, 共5分)

- A. Beijing and Zhangjiakou will host the 2022 Winter Olympics.
- B. You must be very proud of your country.
- C. Because I want to be a volunteer for the 2022 Winter Olympics.
- D. I'm practicing English.
- E. Bingdundun. It looks like a space panda.

Mike: Hi, Lingling. What are you doing?

Lingling: 31. _____

Mike: Why do you study so hard?

Lingling: 32. _____

Mike: Can you tell me more about it?

Lingling: Sure. 33. _____

Mike: What is the mascot?

Lingling: 34. _____ And also, Beijing is the first city to host both the Summer and the Winter Olympics.

Mike: 35. _____

Lingling: Sure. It will be a great success.

31. [A] [B] [C] [D] [E] 32. [A] [B] [C] [D] [E]
33. [A] [B] [C] [D] [E] 34. [A] [B] [C] [D] [E]
35. [A] [B] [C] [D] [E]



七、同学们,你们对《西游记》的故事都很熟悉吧,请你阅读下面的图片和语段,根据图片的顺序,将语段排序,并将相应的标号涂黑。(每小题1分,共5分)



36. 37. 38. 39. 40. 41.
- A. One night, Wukong stayed awake. At three o'clock in the morning, he walked quietly to Master's room.
 B. For next years, Wukong practiced the secret words very hard. Soon he could change shape or size. He could turn into a big bird.
 C. "Wukong, what are you doing here?" asked Master. "I understood your secret," said Wukong. Master smiled. "I knew you were a clever and smart student."
 D. One day, all the students were sitting outside. "Wukong," said one student, "You were busy lately." "It's true. I was practicing secret words," said Wukong.
 E. Then Wukong showed his power. He stood up and made a sign with his hands. Suddenly--zap! He was gone.
 F. Master told Wukong some secret words. When Wukong listened to the words, there is powerful light in the room.

36. 图片1: [A] [B] [C] [D] [E] [F]
 图片2: [A] [B] [C] [D] [E] [F]
 图片3: [A] [B] [C] [D] [E] [F]
 图片4: [A] [B] [C] [D] [E] [F]
 图片5: [A] [B] [C] [D] [E] [F]
 图片6: [A] [B] [C] [D] [E] [F]

八、中国嫦娥五号探月任务完美收官,这是我国航天技术里程碑式的成功。请你阅读以下文段,根据问题选择正确选项,并将其字母标号涂黑。(每小题1分,共5分)

Inventions can help people do jobs that humans cannot do. They can go underwater, underground and even to the space.

Do you know one of the most famous inventions in 2020? Of course, it should be Chang'e-5 lunar probe(月球探测器). It was named after a woman in an ancient Chinese fairy tale.

Chang'e-5 was **launched** on Nov. 24th in Hainan and landed on the moon on Dec. 1st in 2020. It worked on the moon about two days. Chang'e-5 returned on the grassland of Inner Mongolia on Dec. 17th.

It took back about 1.731 kilograms of lunar rocks and soil. These will help scientists study more about the moon.

This is a great success in China's space industry. It is the first time for China to take back something from the moon in the history. China becomes the third country to get the return of lunar samples(样本).

37. What does "launched" mean?



38. When did Chang'e-5 land on the moon?

- (A) Nov. 24th (B) Dec. 1st (C) Dec. 17th

39. Where did Chang'e-5 return?

- (A) in Hainan (B) in Inner Mongolia (C) in Beijing

40. What did Chang'e-5 take back?

- (A) lunar rocks
 (B) lunar soil
 (C) lunar rocks and soil

41. Why do we say Chang'e-5 mission is a great success?

- (A) Chang'e-5 went to the space.
 (B) Chang'e-5 returned to the earth on Dec. 17th.
 (C) It is the first time for China to take back lunar samples.

九、在特殊时期,我们要注意做好自我防护,请你认真阅读防疫指南,并完成任务。(每小题1分,共4分)

How to protect yourself from COVID-19

1. **Wear a mask correctly.** Make sure your mouth and nose are covered at all the time when in public places.
2. **Wash your hands often,** before eating and after using the toilet, follow the 7 steps to wash your hands with water and soap.
3. **Keep social distance** for at least 1 meter apart from others.
4. **Avoid crowded spaces.** Try to stay at home at weekends. Only go out when you have to.
5. **Keep good living habits.** Eat fresh fruits and vegetables. Drink more water and do exercises.

Attention!

If you have a fever, a cough, a sore throat or shortness of breath, please see the doctors. Don't forget to wear a mask and keep social distance on your way to the hospital.

Stay home! Stay safe! Save lives!

阅读了以上指南,你是否已经清楚该如何自我保护了呢?请把正确的做法写下来。科学防护,珍爱生命,从我做起!

during the school time	during the vacation
42. We should _____	44. We should _____
43. We should _____	45. We should _____

十、Yangyang要做一个关于中国传统文化的演讲,在制作演讲PPT的过程中遇到了小困难,你能帮助他解决吗?(每小题1分,共7分)

任务一:请你帮Yangyang为演讲稿挑选一个合适的题目,将其正确的标号涂黑。(每小题1分)

46. (A) the Traits of Chinese Zodiac
 (B) the History of Chinese Zodiac
 (C) Chinese Zodiac

任务二:请你从下面的方框中选择合适的句子,帮助Yangyang完成演讲PPT,请将合适句子的标号涂黑。(每小题1分,共5分)

- A. the year of the monkey
 B. I think I work as hard as an ox
 C. For example, this year is the year of the rat
 D. There are many different stories about zodiac's order
 E. Chinese zodiac toys

47. (A) [B] [C] [D] [E] 48. (A) [B] [C] [D] [E]
 49. (A) [B] [C] [D] [E] 50. (A) [B] [C] [D] [E]
 51. (A) [B] [C] [D] [E]

任务三:请阅读PPT的第二页,并帮助Yangyang设计此页演讲词,将其写在下面的横线上。(每小题1分)

52. _____

十一、我们在介绍人物时,有时会把这个人物的性格和他的生肖联系起来,你能依据以下提示,介绍一位你的家人或朋友吗?(共4分)

- 提示: 1. Who is he/she?
 2. What does he/she look like?
 3. What is his/her birth-year animal?
 4. What's his/ her trait?

53. _____